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Ülést tartott 
es Minisztertanács 

! I P 6 9W S S i | SZUSI 
A kormány Tájékozta tás i Hivatala közli: 

a Miniszter tanács csütörtökön ülést t a r -
tott. 

Marjai József, a Miniszter tanács e lnök-
helyet tese beszámolt a KGST végreha j tó 
bizottságának 93. üléséről. A kormány jó-
váhagyólag tudomásul ve t te a jelentést é s 
megbízta a nemzetközi gazdasági kapcso-
latok bizottságát, hogy tegye meg a szük-
séges intézkedéseket az ülésen elfogadott 
a jánlásokból adódó fe ladatok végreha j t á -
sára. 

Borbándi János miniszterelnök-helyet tes 
beszámolt a magyar—vie tnami gazdasági 
és műszaki - tudományos együttműködési 
bizottság ülésszakáról. A kormány a beszá-
molót jóváhagyólag tudomásul vette. 

A kormány a nehézipar i miniszternek, 
és az Országos Tervhivata l elnökének elő-

ter jesztése a l ap ján meghatározta a közép-
távra szóló energiatakarékossági program 
kidolgozásának feladatai t . 

A Miniszter tanács a közlekedés- és pos-
taügyi miniszter, a mezőgazdasági és élel-
mezésügyi miniszter, va lamint a pénzügy-
miniszter előterjesztése a lap ján határozatot 
hozott a lakosság áruszáll í tási igényeinek, 
s a mezőgazdasági termeléssel foglalkozó 
háztá j i és kisegítő gazdaságok gépi m u n k a -
igényeinek jobb kielégítéséről. 

A ko rmány újraszabályozta , ennek kere-
tében tovább korlátozta a közületi sze-
mélygépkocsik használatá t . Az elhatározot t 
intézkedések végrehaj tásával jelentős lét-
szám- és köl tségmegtakarí tás érhető el. 

A Miniszter tanács ezután egyéb ügyeket 
tárgyalt . / 

irányelvekről 
Biszku Béla a házgyári kommunisták taggyűlésén 

Eredmények, teendők 
a közös gazdaságokban 

Mezőgazdasági aktívaülés Szegeden 
% 

•Tegnap, csütör tökön Sze- iparszerű termelési rendsze- lásában arról is szólt: a tée-
geden, a megyei t anácshá- rekről is. Az e lmúl t évben 31 szeknek, szakszövetkezetek-
zán mezőgazdasági aktíva- termelési* rendszer tevékeny- nek, ál lami gazdaságoknak 
ülést ta r to t tak . Csongrád kedet t a nagyüzemi vetés- az a dolguk, hogy jobban 
megye termelőszövetkezetei- terüle t 53 százalékán. Több gazdálkodjanak, min t eddig, 
nek, felvásárló és feldolgozó min t 100 ezer hektáron és minden t megtermel jenek, 
vál la la ta inak 'képvise lői t koordiná l ják a termelést . ami re a lakosságnak szük-
Szilágyi Ernő, a megyei t a - Kiemel te Szabó Jánosné, sége van. Kevesebb legyen 
nács v b mezőgazdasági és hogy a rendelkezésre álló a mezőgazdasági import . Ez 
élelmezésügyi osztályának öntözőkapaci tásnak csak a csak úgy érhe tő el, ha 
vezetője köszöntötte. Ott negyedét, i l letve felét hasz- konkre t i zá l j ák — ember re 
volt az elnökségben Papdi ná l ták a gazdaságok. Az vagy emberekre szab ják a 
József, a megyei pár tb izo t t - üzemek nagy része nem ve- fe ladatokat . Mindenki a-
ság osztályvezetője é s dr. szi komolyan az öntözésre maga területén tudja, hogy 
Misi Sándor, a Mezőgazda- fölkészülést, és az öntözés- mit, miért csinál, cs legyen 
sági és Élelmezésügyi Mi- nek csak káre lhár í tó szere- tisztában a dolgok menete-
nisztér ium főosztályvezetője, pet tu la jdoní t . vei, akkor bizonyára ked-

Szabó Jánosné, a megyei Az elmúlt négy évben vező lesz a szabályzók fő-
tanács elnökhelyet tese az el. csaknem 30 ezer hektáron gad ta tasa is. E lmondot ta 

Tovább folyik a XII. kong-
resszus irányelveinek v i t á j a 
a pártszervezetekben. 

Az eddig megtar to t t tag-
gyűléseken á l ta lában az 

[ egyetértés, a helyeslés ju tot t 
kifejezésre. Ehhez csat lakoz-

j tak tegnap Szegeden, a DÉ-
j LÉP házgyár kommunis tá i 
j is, akiknek összevont taggyű-
: lésén részt vett Biszku Béla, 
| az MSZMP Polit ikai Bizott-

ságának tag ja is. Vele együtt 
érkezet t a házgyárba dr. Ko-
mócsin Mihály, a megyei 
pártbizot tság első t i tkára és 
Török József, a szegedi vá-
rosi pártbizot tság első t i t -
kára. 

Biszku Béla előzőleg a 
megyei pár tbizot tságra láto-
gatott, ahol megbeszélést 
folytatott Csongrád megye 
pártvezetőivel. A megbeszé-
lésen dr. Komócsin Mihály 
tá jékozta tót adot t a megyé-
ről. illetve a XI. kongresszus 
határozata inak végreha j tásá -
ról, va lamin t a XII kong-
resszus előkészületeiről. Ezen 
a tá jékozta tón jelen vol tak a 
megyei pártbizot tság t i tká ra i : 
dr. Koncz János. Szabó Sán-
dor és Gyárfás Mihály is. 

Felkereste ezután Biszku 
Béla a szegedi városi pá r t - ' 

múl t esztendő eredményeit javították meg a talajt a 
és az idei tennivalókat is- gazdasagok. Ezután meg 20 
mertette. Nem zárt jó évet ezer hek tá r r a való m u n k a 
a mezőgazdaság. Természeti van hátra . Az eddigi t a -
csapások há t rá l t a t t ák a t e r - pasztalatok kedvezőek, mer t 
melést. A kalászosok a v á r t - a javí tot t földéken keve-
nál lényegesen kevesebbet sebb a belviz mia t t m ű v e -
teremtek, emia t t az e lmúl t letten terület , és növeked-
esztendő Csongrád megyé- tek a termésát lagok, 
ben is hasonló volt az o r - Indokolat lanul el térőek a 
szagos átlaghoz. Nem való- termésátlagok, egymáshoz 
sultak meg a tavalyi célki- közeleső táb lákon — hang-

hogy sok a nem fizikai dol-
gozó a gazdaságokban, és a 
közeljövőben jogszabálv je-
lenik meg ennek megvál toz-
ta tására . Beszélt még a 
számvitel i m u n k a javí tásá-
nak lehetőségeiről, és a m e -
zőgazdaságban dolgozó i rá-
nyítók szerepéről, va lamin t 
a háztáji és a kisegítő gar-
daságok eredményességéről. 
Fölhívta a szakemberek f i-

1 üzések. Az állattenyésztés súlyozta az előadó. — Ezek gyeimét, a döntések előké-
ütemesen fejlődött, de ez többsége emberi vezetési s z í t é s é r e j a z á t g o n d o l t „ é r -
nem tudta ellensúlyozni a 
növény termesztés bői szár -
mazó kieséseket. A mező-
gazdasági te rmelés összes-
ségében az előző év sz in t jén 
maradt , á m a hatékonysága 
romlott . 

Néhány kedvező te rmésát -
lag bizakodásra ad okot. A 
tervezettnél csaknem ötven 
százalékkal nagyobb te rü le t -
re vetet tek napraforgót a. 
gazdaságok, é s át lagosan lékkai növekedet t egy év 
hektá ronként 18.2 mázsa alat t . Elmondta Szabó J á -

hi bókra, vezethető vissza. 
Kevés az előrelépés, pedig vezesre es a nélkulozhetet-
a gyakorla t i bemuta tók a len, jó par tner i kapcsola tok-
jó tapaszta la tok á t adásá t r a , 
szolgálják. A mezőgazdasági ak t íva -

Tavaly kétezer darabba! ü l é s a hozzászólások u tán 
kevesebb sza rvasmarha t „ . . , 
tar tot tak a megyében. min t Szilagy. Ernő zarszavaval 
1978-ban. Csak a kisüze- é r t véget. 
mekben csökkent az ál ló-
mány, a téeszeké 5. az á l la -
mi gazdaságoké egy száza-

megyei pártbizottságon Biszku Béla (balról) me.zbcszé-
lést folytatott dr. Komócsin Mihály első titkárral 

Délután fél 3-kor kezdő-
dött meg a taggyűlés a DÉ-
LÉP házgyárának ebédlőjé-
ben. Az elnökségben a gyár 
élen j á ró dolgozói és veze-
tői között helyet foglalt 
Biszku Béla, dr. Komócsin 
Mihály és Török József is. A 
taggyűlés e lnöke Martonosi 
Imre köszöntötte a résztve-
vőket, m a j d az üzem három 

bizottságot is, ahol Török pár ta lapszervezete tagságá-
József első t i tkár tá jékozta t 
ta az elmúlt közel fél évti-
zed szegedi eredményeiről . 
Beszámolt Csongrád megye 
székhelyének d inamikus fej-
lődéséről az V. ötéves terv 
e lmúl t éveiben. Elmondot ta 
többek között, hogy a terv-
időszakra előirányzott 12 
ezer lakás zömét m á r á tad-
ták, és a tervből még há t ra -
levő részt is megvalósí t ják 
1930-ban. Azt is elmondotta 
Török József a Politikai Bi-
zottság tag jának , hogy ebben 
a nagyarányú ép í tőmunká-
ban kiemelt feladatot kapott 
a DÉLÉP. A beszélgetés to-
vábbi részében Török József 
a kongresszusi irányelvek 
v i t á j ának szegedi tapasztala-
tairól adott tá jékoztatót . 
Ezek lényege: Szeged kom-
munistái egyetér tenek a 
Központi Bizottság kongresz-
szusi i rányelveiben foglal tak-
kal, és helyeslik azok elfoga-
d á s á t 

Ezt követően Biszku Béla 
a DÉLÉP Bocskai utcai szék-
házába látogatott , ahol Sipos 
Mihály vezérigazgató adott 
információt a közel 7 ezres 
létszámú nagyvál la la t hely 

nak együttes tanácskozása 
elé ter jesztet te a pár tcsoport-
üléseken és az alapszervezeti 

vaslatot a kongresszusi i rány-
elvek elfogadására, kiegészí-
tésére. 

Több órás vita követ te az 
előterjesztést , amelynek so-
rán valamennyi felszólaló ki -
fejezte egyetértését a kong-
resszusi d o k u m e n t u m b a n 
megfogalmazot takkal . Töb-
ben tet tek fel kérdéseket és 
javas la todat is e lőter jesz te t -
tek. Felszólaltak so r rendben : 
Segesvári Péter . Brant 
György, Szűcs Is tván, Kiss 
Is tván, tfodó Jenő, Ács Imre , 

taggyűléseken elhangzot tak Veréb János, Garai Andor, 
a l ap j án megfogalmazot t j a - (Folytatás a 2. oldalon.) 

Befejeződtek, a magyar-angolai 
gazdasági tárgyaiások 

Jegyzőkönyv aláírásával , válása óta a kereskedelmi 
csütörtökön Budapesten be- forgalom clinumiKusan fe j lö-
fejeződött a magyar—angolai dik. Ezt elősegíti az 1979-ben 
gazdasági és műszaki- ludo- lé t re jöt t megállapodás, amely-
mányos együttműködési ve-
gyes bizottság első ülése. A 
magyar delegációt Soltész 
István kohó- és gépipari mi-
niszter, az angolait Domin-
gos Coelho da Cruz egész-

nek a l ap j án az Ikarus köz-
reműködik kilencezer autó-
busz luandai összeszerelesé 
ben. Nagy jelentőségű az an -
golai gazdasági élet fej lesz-
tése érdekében dolgozó m a -

ségügyi miniszter, a vegyes gyar szakemberek munkáj» 
bizottság társelnökei vezet-
ték. 

A KGM-ben lezaj lot t t á r -
gyalásokon áttekintették a 
két ország közötti kereske-
delmi, gazdasági és műszaki-
tudományos kapcsolatok ed-
digi eredményeit cs fejlesz-

is, elsősorban a gyógyszer 
gyár tás megszervezésébet. 
va lamin t a vianai gumigyár 
fej lesztésében. Ez a f a j t a 
együttműködés fokozódhat 
a jövőben, például az ango-
lai egészségügy és a mező-
gazdaság korszerűsí téseben. 

zetéről, törekvéseiről és te r - I tési lehetőségeit. Megál lapí- Jelenleg két komplett kórház 
v e i r ő l . to t ták: Angola függet lenné 

termést takar í to t tak be. Cu-
korrépából kevesebb t e r -
melt, min t amennyi t vár tak , 
de minősége jobb volt a 
korábbinál . 

A kedvezőtlen idő já rá s 
visszavetette a zöldségnövé-
nyek termelését is. Különö-
sen a korai vetésűek k á r o -
sodtak. A burgonya vetés te-

nosné, hogy több te je t f e j -
tek a gazdaságokban, j avu l t 
a fa j lagos t a k a r m á n y f e l -
használás, é s já rványszerű 
megbetegedés n e m volt. 

A megye élelmiszeripará-
nak termelése az e lmúl t h á -
rom évben egy. tavaly pedig 
hat százalékkal növekedett . 

Ki tér t a tanácse!nök-he-
rülete csökkent, és ez az lyet tes: nem haszontalan, ha 
értékesítési nehézségekre a helyes külföldi technológia 
vezethető vissza. A felvásár- minél e lőbb meghonosodik 
lás körüli huza-vona miatt a gazdaságokban. Viszont 
veszélytíe került a lakossági néhány szövetkezet te rmelé-
ellátás, ezért a ZÖLDÉRT si színvonala n e m indokol-
más megyéből is vásárolt ja a drága külföldi utakat . 
burgonyát. Közelebb és olcsóbban is 

Csongrád megvében a hozzá ju tha tnak a megfelelő 
szántóföldi zöldségtermelés tapasztalatokhoz. Az idei 
szerkezete a vöröshagyma tervekről e lmondotta , hogy 
és zöldborsó kivételévél a megyei pár tbizot tság átt-ís-
megfelelően a lakul t — foglalásának megfelelően 
hangsúlyozta^ az előadó. A előreláthatólag 5—5,5 száza-
vöröshagyma vetés területé t 
a 'gazdaságok a felvásárló 
szervek igényeihez alakí tot-
ták. 

Szólt az elnökhelyet tes az 

léklcal növekedik a merve 
mezőgazdaságának bruttó 
termelési értéke. Hasonló az 
élelmiszeripar növekedése is. 

Dr. Misi Sándor fölszóla-

A KISZ KB ülése 

Fiatalok egyetértése 
Az MSZMP Központi Bizot tságának a 

XII kongresszusra kidolgozott i rányelvei-
ben a kiemelkedően fontos tá rsadalmi ké r -
dések taglalása során megfelelő hangsúlyt 
kapnak az ifjúságpolitikai szerrípontok is 
— állapí tot ták meg a KISZ Központi Bi-
zottságának csütörtök délelőtt megkezdő-' 
dött ülésen. A tanácskozás m u n k á j á b a n , 
amelynek fe ladata az irányelvek megtá r -
gyalása és véleményezése, részt vett Né-
meth Károly, az? MSZMP Politikai Bizott-
ságának tagja, a Központi Bizottság t i t -
kára is. 

Maróthy László, az MSZMP Polit ikai 
Bizottságának tagja, a KISZ KB első t i t -
kára bevezető e lőadásában hangsúlyozta, 
hogy a XII. kongresszust előkészítő fontos 
dokumentum a párt politikájának és tár-
sadalmunk életének a legfontosabb kérdé-
seit tartalmazza. Nemcsak a párttagokhoz, 
a párt szervezeteihez, hanem egész társa-
dalmunkhoz szólóan. Az i rányelvekben ki-
fe j te t t célok élénk érdeklődésre talál tak a 

fiatalok körében, akik a megfogalmazot-
takkal a lapvetően egyetértenek. Az előze-
tes beszélgetésekből, vé leménynyi lvání tá -
sokból is ki tűnt , hogy a fiatalok szer in t : 
az i rányelvek őszinte, reál is hangvétele 
mind a helyzet megítélésében, mind a fel-
adatok megjelölésében — mél tó a p á r t ed-
digi poli t ikájához. 

Hangot kapot t most a K B ülésen, hogy 
a fejlett szocialista társadalom építésében 
elért minden vívmányunknak a fiatalok so-
káig hasznát látják. Csökkentek a tá rsa-
dalmi egyenlőtlenségek, ugyanakkor közü-
lük néhány ú j ra te rmelődik . Így például a 
pályakezdés, a családalapí tás időszakában 
a lakáshoz ju tás nehézségei fokozott gon-
got je lentenek a f ia ta loknak. Átfogóan j a -
vítani kell a diákok állami támogatásának 
rendszerét, va l amin t a há t rányos helyzetű, 
veszélyeztetett f ia talok é le tkörülményei t és 
tanulási feltételeit — fogalmazták meg a 
KISZ KB ülésén. . . 

szállításáról is tárgyal a 
MEDICOR. Szó van továbbá 
arról, hogy a magyar ipar 
részt vesz az izzólámpa- és 
fénycső-, a kábel - és fo j tó-
tekercsgyár tás angolai hono-
sí tásában, a ba romf i t a r tó -
épületek rekons t rukció jában, 
csirkenevelő-telepek, ha l te -
nyésztő-telepek lé t rehozásá-
ban, kukoricacsötörő- és 
napra forgóbe takar í tó -adap-

terek gyár tásanak megszer-
vezésében. 

A bizottság megállapodott 
magyar szakértők Angolába 
küldésében, illetve angolai 
szakemberek, nagyobb ará-
nyú magyarországi képzésé-
ben. 

Az ülésszak a lka lmából az 
angolai delegáció látogatást 
tett a Csepel Művekben, a 
MEDICOR Művekben, az 
Agárdi Mezőgazdasági Kom-
binátban. a Százhalombattai 
Temperáitvizű Halkel tető 
Gazdaságban. és a Bólyi Ba-
romfitenyésztő Kombinátban. 

Domingos Coelho da Cruzt 
fogadta Marjai József, a Mi-
niszter tanács elnökhelyettese, 
Púja Frigyes külügyminisz-
ter. va lamint Schultheisz 
Emil egészségügyi miniszter . 

(MTI) 
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